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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych 
i Leśnictwa (nr 119)
9 czerwca 2022 r.
Komisja Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa, obradująca pod 
przewodnictwem poseł Urszuli Pasławskiej (KP), przewodniczącej Komisji, zre-
alizowała następujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy o zmianie ustawy – Prawo 
ochrony środowiska oraz niektórych innych ustaw (druki nr 2295 i 2316);
– powołanie podkomisji stałej do spraw jakości powietrza. 

W posiedzeniu udział wzięli: Edward Siarka sekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska 
wraz ze współpracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Bartosz Bąk, Anna Rajewska – z sekreta-
riatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych; Jakub Bennewicz, Krzysztof Karkowski – legislatorzy 
z Biura Legislacyjnego.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dzień dobry. Otwieram posiedzenie Komisji Ochrony Środowiska, Zasobów Natural-
nych i Leśnictwa. Witam bardzo serdecznie panie i panów posłów. Witam pana ministra 
Edwarda Siarkę, sekretarza stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska. 
Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum. Informuję, że porządek dzienny 

przewiduje w punkcie  pierwszym –  rozpatrzenie uchwały Senatu w sprawie ustawy 
o zmianie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych innych ustaw, w punkcie 
drugim – powołanie podkomisji stałej do spraw jakości powietrza. Jeżeli nie ma uwag, 
stwierdzam że porządek został przyjęty.
W dniu 8 czerwca Senat na 44. posiedzeniu przyjął uchwałę w sprawie ustawy o zmia-

nie ustawy – Prawo ochrony środowiska oraz niektórych innych ustaw, w której zapropo-
nował 1 poprawkę. Marszałek Sejmu w dniu 9 czerwca skierowała ww. uchwałę do Komi-
sji Ochrony Środowiska, w celu rozpatrzenia poprawki Senatu.
Bardzo proszę pana ministra o przedstawienie stanowiska rządu. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Klimatu i Środowiska Edward Siarka:
Pani  przewodnicząca,  Wysoka  Komisjo.  Jeśli  chodzi  o poprawkę  zaproponowaną 
w uchwale Senatu  z dnia 8  czerwca,  generalnie Ministerstwo Klimatu  i Środowiska 
przychyla się do niej. Ona rzeczywiście idzie w tym kierunku, żeby wszystkim zaanga-
żowanym w budowę OZE dać więcej czasu na realizację inwestycji i możliwość przyłącze-
nia do sieci. Tym bardziej, że obserwujemy – zwłaszcza w ostatnim czasie – bardzo duże 
problemy związane z dostawą paneli fotowoltaicznych, czy też przerwaniem łańcucha 
dostaw. Chcemy unikać sytuacji, w których rzeczywiście istniałoby niebezpieczeństwo 
wypowiadania umów w związku z brakiem realizacji inwestycji. Dlatego przychylamy 
się do takiego rozwiązania, jeśli inwestor wykaże, że na tyle zaawansowana jest inwesty-
cja, i posiada decyzję środowiskową przy budowie farmy fotowoltaicznej, to powinniśmy 
uwzględnić takie działania. Tak, że pozytywnie opiniujemy tę poprawkę. 

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Bardzo dziękuję. Czy ktoś z pań, panów chciałby zabrać głos, zadać pytanie? Pani poseł 
Sowińska, bardzo proszę.
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Poseł Anita Sowińska (Lewica):
Ja tylko mam pytanie: o ile  jest zwiększony ten czas i czy dotyczy to tylko farm foto-
woltaicznych,  czy  również  farm wiatrowych na morzu? Bo wiem,  że stowarzyszenie 
farm wiatrowych wystosowało apel do pana premiera. Chodziło o brak pracowników, 
ze względu na wojnę w Ukrainie. 

Sekretarz stanu w MKiŚ Edward Siarka:
W tym wypadku mówimy tylko o farmach fotowoltaicznych. W tej poprawce mówi się 
wyraźnie o terminie do 16 lipca 2024 r. Taki termin został przyjęty. 

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dziękuję. Czy są jeszcze inne pytania? W związku z tym proponuję przystąpić do głoso-
wania nad poprawką. Proszę o zalogowanie się poprzez kartę.
Kto jest za przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał od głosu? Zamykam gło-

sowanie. Proszę o podanie wyników.
Głosowało 19 posłów. Za – 18, nikt nie był przeciw, 1 poseł wstrzymał się od głosu. 

poprawka uzyskała pozytywną rekomendację Komisji. 
Musimy wybrać posła sprawozdawcę. Kto się zgłasza? Dotychczas sprawozdawcą była 

pani przewodnicząca. 

Poseł Anna Paluch (PiS):
Byłam i mogę być dalej. 

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pani poseł wyraża zgodę. Dziękuję. Komisja wskazuje panią przewodniczącą Paluch 
na posła sprawozdawcę.
Przechodzimy  do kolejnego  punktu.  Informuję  szanowną Komisję,  że prezydium 

Sejmu w dniu 8 czerwca wyraziło zgodę na powołanie podkomisji stałej do spraw jako-
ści powietrza. Proponuję państwu powołanie jednoosobowej podkomisji. Chyba w takiej 
formule funkcjonuje podkomisja odpadowa. 

Głosy z sali:
Jak to jednoosobowej?

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Przepraszam, 11-osobowej. Proponuję następujący podział miejsc: Prawo i Sprawiedli-
wość – 6 miejsc, Koalicja Obywatelska – 2 miejsca, Lewica – 1 miejsce, PSL –1 miejsce 
i 1 miejsce dla jednego z trzech kół: Polska 2050, bądź Konfederacja, bądź Kukiz15. Czy 
jest zgoda na taki podział? Tak. Bardzo proszę o zgłaszanie nazwisk. W tej chwili powo-
łujemy podkomisję, nie przewodniczącego. 

Poseł Marek Dyduch (Lewica):
W imieniu Lewicy zgłaszam pana posła Przemysława Koperskiego.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dziękuję bardzo. Czy pan poseł się zgadza?

Poseł Przemysław Koperski (Lewica):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dziękuję. Pani przewodnicząca Anna Paluch.

Poseł Anna Paluch (PiS):
W imieniu  naszego  klubu  zgłaszam pana  posła Grzegorza Gażę,  pana  posła Marka 
Zagórskiego, panią poseł Teresę Hałas, pana posła Macieja Górskiego, panią poseł Marię 
Kurowską i może panią poseł Katarzynę Sójkę.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dziękuję bardzo. Ja w imieniu Klubu Polskie Stronnictwo Ludowe – Koalicja Polska 
do podkomisji stałej zgłaszam Andrzeja Grzyba. Nie zapytałam pań i panów posłów. Czy 
pan Gaża się zgadza?
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Poseł Grzegorz Gaża (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pan Marek Zagórski?

Poseł Marek Zagórski (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pani Teresa Hałas?

Poseł Teresa Hałas (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pan Maciej Górski?

Poseł Maciej Górski (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pani Maria Kurowska?

Poseł Maria Kurowska (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pani Katarzyna Sójka? 

Poseł Katarzyna Sójka (PiS):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Pan Andrzej Grzyb? Bardzo pana proszę, panie pośle.

Poseł Andrzej Grzyb (KP):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Bardzo panu dziękuję. Platforma Obywatelska, bardzo proszę. Przepraszam, oczywiście 
Koalicja Obywatelska, bardzo proszę.

Poseł Urszula Zielińska (KO):
W imieniu Koalicji Obywatelskiej chciałabym zgłosić panią posłankę Gabrielę Lenarto-
wicz i panią posłankę Magdalenę Łośko.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dobrze. Czy pani poseł Lenartowicz się zgadza?

Poseł Gabriela Lenartowicz (KO):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Czy pani poseł Łośko się zgadza?

Poseł Magdalena Łośko (KO):
Tak.

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Bardzo dziękuję. Zgłasza się pani poseł Joanna Mucha. 

Poseł Joanna Mucha (Polska 2050):
Dzień dobry, ponieważ jestem tylko jedna w tej Komisji, więc z wielką przyjemnością 
również zgłoszę siebie do składu podkomisji. Dziękuję.
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Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Dziękuję bardzo. Czy są jakieś pytania, uwagi? Czy musimy to przegłosować?

Poseł Anna Paluch (PiS):
Jak jest consensus to nie. 

Przewodnicząca poseł Urszula Pasławska (KP):
Jest  consensus.  Dobrze,  bardzo  dziękuję.  Stwierdzam  powołanie  podkomisji  stałej 
do spraw  jakości  powietrza w wyżej  wymienionym  składzie. Na tym wyczerpaliśmy 
porządek obrad. Jeżeli jest taka możliwość, to proszę członków podkomisji, aby podeszli 
bliżej w celu ukonstytuowania się podkomisji. Dziękuję. Zamykam posiedzenie Komisji.


